
  

  
 
Aan: Bestuursleden F-ACT Nederland 
Van: Karin Bonouvrie, ondersteuner  
Datum: 22 april 2020  
Betreft: Verslag bestuursvergadering F-ACT Nederland d.d. 16 maart 2020  
Status:        Vastgesteld  
 
Aanwezig: 

• Philippe Delespaul (EAOF + Maastricht Universiteit)   
• Elsbeth de Ruijter (GGZ inGeest)   
• Amna Haji (Arkin)   
• Niels Mulder (EAOF + stuurgroep)    
• Dienke Boertien (KCPhrenos, ervaringswerkers)  
• Nellieke de Koning (K&J, De Bascule)  
• Hans Kroon (EAOF + Trimbos)  
• Xavier Moonen (LVG, Koraalgroep Sittard) = afwezig 
• Mirjam Schleijpen (GGNet)  
• Marcel Hilwig (Mondriaan) 
• Karin Bonouvrie (secretariële ondersteuner) 

 
 
1. Welkom en opening 
De voorzitter heet iedereen via het systeem !ZOOM" welkom waarna de digitale vergadering van start 
gaat. Amna Haji geeft aan te stoppen met haar bestuursfunctie voor F-ACT Nederland. Oorzaak is de 2-
jarige opleiding die in september in Groningen start. Om de balans goed te houden tussen 36 uur werken, 
opleiding en priv#.  
 
2. Vaststellen agenda 
 
 
3. !Vijf jaar na over de brug" door Jaap van Weeghel   

3a. N.a.v. presentatie Jaap van Weeghel d.d. 16/09/2019 $ voorstel Dienke Boertien aan groepje of JvW 
laten zien. Stand van zaken 
Dienke Boertien heeft in overleg met Niels Mulder en Philippe Delespaule voorstel gedaan en overwegen 
mensen van buitenaf hierbij te betrekken i.v.m. blinde vlekken. !Over de brug 2" is gestart, wat met hele 
positieve inspiratie gebeurt. 
Niels geeft aan dat er reeks congressen zijn waar over sociale domein wordt gesproken waar het bestuur 
bij betrokken is. Met Piet-Hein Peeters heeft Niels contact gezocht n.a.v. zijn boek !Vijf jaar lokaal sociaal 
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domein $ veel gedaan, te weinig bereikt". Punt samenwerking sociale domein en ggz agenderen voor de 
congressen in 2021 en op deze bijeenkomsten aandacht aan besteden. Tom van Mierlo en Frits Bovenberg 
houden zich hiermee bezig.  22 juni agenderen wat hieruit voortgekomen is. Actie Karin 
 
 
4. Mededelingen voorzitter en bestuursleden  
Nellieke de Koning  
Nellieke heeft brief naar de Tweede Kamer gestuurd en vermeld dat zwaardere zorg boven regionaal 
worden georganiseerd. Er is veel weerstand vanuit de gemeente.  
 
Mirjam Schleijpen 
Mirjam meldt dat Youz (Parnassia) naar Ede vertelt.  
 
Philippe Delespaule geeft aan dat er een nieuw aanbod ontstaat. Er is versnippering in de zorg. 
Niels Mulder is het eens met Philippe, het is een vreemd lapmiddel voor een niet samenwerkingsregel.  
Nellieke geeft aan dat bij stoornissen als bijv. eetstoornis / dwangstoornis / anorexia het belangrijk is dat 
deze groepen elkaar beter vinden in de netwerken. 
Bescherming van het kind en hulpeloosheid die er op dit moment ontstaat is dat er geen voorzieningen 
meer over blijven in het systeem.   
 
Marcel Hilwig 
Mondriaan zit midden in de Coronacrisis en heeft iedere dag crisisvergadering. Elke dag bellen met Fact 
teams om zich duurzaam in te zetten in moeilijke dagen in Limburg.  
 
Niels Mulder 
In november vindt congres plaats over Preventie van Dwang. Campagne is gelanceerd, bij punt 7 verder 
inhoudelijk bespreken. Boek over Netwerkpsychiatrie komt in de zomer uit en willen we op fact congres 
heiloo dd 24/9 aanbieden. 
 
Dienke Boertien 
Vanuit Platform FACT Ervaringsdeskundigen is een info sheet gemaakt. Karin plaatst deze t.z.t. op 
www.f-actnederland.nl inclusief de uitnodiging !Inzet ervaringsdeskundigen voor herstelondersteunende 

zorg" van 2 juli.  
Een visiedocument is er in wording en bijna gereed over familie-ervaringsdeskundigheid. Dienke zoekt 
hoe in het fact-gebeuren wat meer aandacht kan krijgen. 
Onderwerp !Familie-ervaringsdeskundige" wordt voor de bestuursvergadering van 22 juni geagendeerd. 
Bijlage volgt via Dienke, doet het samen met MIND. 
Bij Niels wordt familie-ervaringsdeskundige ook meer strategisch ingezet.  
 
Opmerkingen m.b.t. !coronatijdperk" 
Nellieke is heel ongerust. Met Lijn5 bezig als Spirit en De Bascule over te nemen. Is nu LVB en helemaal 
afgesloten. Als organisatie alleen Jeugd behandelt, heeft organisatie bijna geen kans om te overleven 
indien er geen connectie met volwassen ggz is. Voorzitter wenst Nellieke veel sterkte in dit moeilijke 
tijdperk. 
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Hans Kroon denkt dat deze periode meer rust geeft om nu meer artikelen of hoofdstukken te schrijven met 
zijn allen.  
Philippe geeft aan dat er bezorgdheid is over de prioritering in de zorg, wat er continu%teit in komt of dat 
de wereld komende weken stil staan. 
 
 
 
5. Stand van zaken prioritering Tweejarenplan (per groepje) of onderwerpen inhoudelijk goed 
voorbereid bespreken (opmerking n.a.v. bestuursvergadering 16/12/2019): 
a. Betere implementatie van het F-ACT Model en gerichte benadering van pati&nt en betrokkene met als 
doel autonomie en weerbaarheid (Nellieke, Mirjam en Marcel) 
Nellieke heeft Platformbijeenkomst gehad gericht op Trauma. Energie raakt een beetje uit.  
Marcel is bezig met implementatie van het fact model. Vindt het al heel wat om het in Limburg eenduidig 
te implementeren. Maar heeft nog niet op ons niveau uit kunnen wisselen. Prefereert het om hier een 
middagje voor gaan zitten. Niels vraagt of dit onderwerp ook op het fact congres van 24 september 
gehouden kan worden, bijvoorbeeld in samenwerking met het CCAF. Onderwerp !bemoeizorg" mag zeker 

op de kaart en !fact" moet niet weggeschoven worden. Workshop !implementatie fact model" vindt Niels 
belangrijk. 
Onderwerp !Herstelondersteunende intake" van GGZ NHN werd ook reeds besproken bij de ALV van 14 
februari jl. Mirjam geeft ook aan dat het beperkt is voor het bereiken van het doel. 
 
Voorzitter geeft aan om 2 x per jaar mooie ledenvergadering te organiseren, is ook al mooi en workshop 
voor congres. Voorstel schrijft dit groepje voor volgende keer. Actie Nellieke/Mirjam en Marcel 
 
 
b. Samenwerking met het netwerk (Dienke en Amna) 
Amna vertelt dat er heel goed gereageerd wordt op de toolkit. Wat zijn handreikingen in de persoonlijke 
psychiatrie om medewerkers breder uit te zetten (WRAP), nauwe samenwerking met netwerkcoaches. 
Verbinding maken. Binnen Arkin gebeurt er veel.  
Dienke vertelt dat de infosheet nu beschikbaar is. Misschien wordt deze infosheet nog vertaald. 
Ontwikkelingen op de thema"s op www.f-actnederland.nl delen in een kort A4tje. Dat er meer van elkaar 
wordt getoond. Mogelijk om op site te kaderen. Wat zijn jullie plannen waar wil je over een jaar staan?  
Amna geeft aan dat alle ervaringswerkers de profielen geven, wat er wel en niet werkt.  
 
Voorzitter vraagt aan Dienke en Amna hoe dit voor de volgende keer een vervolg kan krijgen.  
 
 
c. Lobby en rechten van de gehandicapte mens (Xavier, Philippe, Niels, Hans en Elsbeth) 
Bij 7. bespreken i.v.m. onderwerp !minder dwang". 
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6. Congressen 
a. Stand van zaken F-ACT Congres d.d. 24 september 2020 te Heiloo (Niels) 
Er is nog niet veel contact geweest met Ren# Keet van GGZ NHN. 

!Hoe flexibel is fact nu eigenlijk?" wordt workshop die Hans Kroon organiseert. Er gaat op korte termijn 
een oproep uit voor posters en workshop. 
 
b. Stand van zaken Masterclass 2020 
Voorzitter geeft aan dat er een soort creatieve masterclass komt waar gewerkt gaat worden middels 
!designthinking - hoe je fact nog verder kunt ontwikkelen". Voorzitter zal 1 x per maand aansluiten bij de 
congres voorbereidingsgroep. 
Op dit moment worden de 1e resultaten van ggz teams binnen GGZ NHN geanalyseerd. Wordt dan ook 
gepresenteerd. 
 
 
7. Voortgang en ontwikkelingen 
a. Stand van zaken Campagne !Minder Dwang" (Amna/Mirjam/Elsbeth/Karin) 
- huiswerk allen: nadenken hoe we de campagne komend jaar een vervolg kunnen geven. 
Hoe kunnen we komend jaar de campagne levend houden? 
 
Voorzitter stelt voor om elke maand 1 instelling te bevragen wat zij doen op dit gebied. Er zijn 35 
instellingen. Dat kan t.z.t. ook gebundeld worden.  Karin Bonouvrie stelt rooster op dat elk bestuurslid 2 x 
per jaar een instelling persoonlijk bevraagt.  
Marcel Hilwig geeft aan dat er vele mensen bij Wvgg zijn. Ervaringen met de nieuwe wet kan ook ergens 
in mee geholpen worden en 1 van de doelen zijn net als verhalen van pati&nten. Voorzitter geeft aan dat 

we proef gaan draaien en zelf beginnen, dat we 3 verhalen hebben van hulpverlener, familielid en pati&nt. 
Voorzitter geeft aan dat er om 15.45 uur een afspraak met Ypsilon plaatsvindt met Philippe en haar en dat 
Ypsilon erbij betrokken wil worden.  
Niels Mulder geeft aan dat 30% van de pati&nten liever thuis is dan opgehaald te worden met ambulance 
en politie. 
 
 
- vraag naar wvggz onderzoek uitzetten 
Niels geeft aan dat er 2 promovendi met !dwangpreventie" bezig zijn waaronder Marjan van der Sanden. 
Er gebeurt wel onderzoek vooral naar Wvggz maar er is geen registratie. 
Marcel geeft aan dat er bij een aantal fact teams pati&nten zijn die al jaren achter elkaar een maatregel 
hebben waardoor er vaak makkelijk een jaar extra wordt ingepland, terwijl er ook gekeken kan worden of 
behandeling zonder maatregel lukt. En ook fact teams die in samenspraak met pati&nt juist van die 
maatregel af proberen te komen. Niels, Hans en Philippe nemen deze suggestie mee naar het CCAF.  
 
Niels Mulder wil tijdens een Algemene Ledenvergadering het onderwerp bespreken om ervaringen vanuit 
diverse fact teams te vernemen. Actie agenderen 
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-!minder dwang"-onderwerp bij Fact audits stellen of daar onderzoek naar op kunnen /willen zetten 
Hans Kroon meldt dat er een voorlopig advies van RVS binnen is. Vanuit mensenrechtenkant aan te 
vliegen. Er kan iets geschreven worden over dwang. Marcel adviseert om moreel beraden te organiseren.  
Voorzitter geeft aan dat er ook vanuit audits van CCAF moreel beraad en verminderen van dwang 
meegenomen kan worden. Niels geeft aan om bij een audit het aantal pati&nten met ggz maatregel op 
caseload te registreren. Achtergrondinformatielijst aanscherpen. Relatie tussen modelgetrouwheid en 
dwang. Prominenter in audit naar voren laten komen, ook bij jeugd. 
 
 
b. Campagne !Minder Dwang" $ toelichting Philippe over 87 audits nieuwe schaal uit 2017 en 2018 vanuit 
CCAF (Philippe) 
Niet specifiek besproken (??). 
 
c. Vanuit de CCAF 
Zie eerder genoteerd. 
 
d. Bestuurlijk overleg CCAF / F-ACT Nederland dd 4 september 2020, zijn er al acties nodig? 
Onderwerp tijdens bestuursvergadering 22 juni bespreken. Karin maakt shortlist met bespreekpunten. 
Actie Karin 
Laatste stand van zaken audits wat goed en beter gaat.  
Toekomstige workshop Hans !Hoe flexibel is fact nu eigenlijk?" bespreken.  
 
 
9. Diverse korte bespreekpunten 
a. Leden/Financi&n F-ACT Nederland  (update Mirjam/Karin) 

Karin geeft aan dat er 318 leden zijn op dit moment. Karin meldt dat er momenteel ' 27.689,69 op de 
bankrekening van F-ACT Nederland staat.  
 
22/6 volgende keer of iedereen avond beschikbaar houden, is voor etentje en afscheid Amna. 
Later te doen van 15.00-17.00 uur $ karin regelt dit. Naschrift: tijdstip is aangepast. Penningmeester 
Mirjam Schleijpen neemt 22 juni ook afscheid. 
 
b. Datum volgende ALV in combi met Platform FACT 
In oktober datum zoeken. Actie Karin  
 
c. Onderwerpen ALV  
Dwangpreventie als onderwerp.  
Leuk als we een klein boekje hebben met daarin 1e verhalen succesvol ambulante dwang. 
 
d. FNO en MIND hebben gezamenlijk programma !Geestkracht" ontwikkeld 
Karin heeft document via MIND ontvangen met het verzoek om te verspreiden.  
Vanuit Phrenos WRAP beschikbaar maken. 
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e. F-ACTUEEL april / mei 2020 
Onderwerpen voor F-ACTUEEL zijn !infosheet" van Dienke, campagne dwang en drang, F-ACT Congres 

en oproep 24/9 via Ren# Keet GGZ NHN, voorbeeld ambulante dwang kunnen vinden en 1e ervaringen 

mee delen, su%cide onder jongeren ! Nellieke vraag Arne Popma om stukje te schrijven met resultaten, 
mensenrechten onderwerp van Elsbeth ! is doorgeschoven naar Philippe. 
 
 
9. Notulen vorige bestuursvergadering (16-12-2019) zie bijlage 
a. Tekstueel 
De notulen worden vastgesteld met dank aan de notuliste. 
b. Naar aanleiding van  
Pagina 2. Hans vraagt hoe het met het HHN onderzoek gaat. Philippe heeft nooit laatste tekst gezien. Is 
vast aangeboden aan ministerie, maar vervolgroute is onbekend.  
EPA-dbc is uitgewerkt, wat uitgewerkt kan worden. Met meer mensen erover praten.  
 
c. Actielijst 
Wordt besproken. Alle acties komen te vervallen. 
 
10. WVVTK en sluiting 
N.v.t. 
De voorzitter sluit de bestuursvergadering om 15.06 uur. 
 
De volgende reguliere bestuursvergadering zal plaatsvinden op maandag 22 juni 2020 van 15.00-17.00 
uur bij Trimbos instituut, Da Costakade 45 te Utrecht (Herman Broodzaal) 
 


